
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Referat af generalforsamlingen d. 8. september 2010. 
 
1. Valg af dirigent 
  Preben Høgdal 
2. Valg af referent 
  Margot Hansen 
3. Valg af 2 stemmetællere 
  Palle Jensen 
  Margot Hansen 
4. Beretning for det forløbne regnskabsår 
  Debat: Der blev spurgt til energisparemålene. 

Svar: Alle forbrugere opfordredes til, at henvende sig til varmeværket ved    
indkøb/udskiftning af bl. a. hårde hvidevarer og forbedringer på ejendomme. 
Debat: Er Nysted Biogas under afvikling?  
Svar: Guldborgsund Kommune har rettet henvendelse til Nysted Varmeværk om vi 
ville være interesseret i at overtage ledningsnet og forbrugere i Nysted Biogas. 
Med hensyn til Nysted Biogas er det Guldborgsund Kommune, der afgør hvad der 
sker. 
Bemærkning om, at ledningstab er faldende. Serviceeftersyn og mersalg har haft 
indflydelse.   

 Beretning godkendt. 
5. Det reviderede årsregnskab, jfr. Lov om Varmeforsyning og jfr. Årsregnskabsloven  
 fremlægges til godkendelse. 
  Debat: Bogføring og omkostninger til ledningstab?  
  Svar: Omkostningerne ligger i produktionsomkostningerne og alle værker  
  bruger samme beregningsmetode, så der kan foretages sammenligninger. 
  Debat: Større gæld hos forbrugerne? 
  Svar: Varmeværket har haft større varmesalg. 
 Regnskaberne blev godkendt. 
6. Budget for indeværende driftsår blev gennemgået i hovedtal. 
7. Forslag fra bestyrelsen – Ingen 
 
 
 
 
 
 
 
 



8. Indkomne forslag 
    

Lav en rabat ordning, således at de forbrugere som indgiver dokumenterede oplysninger på        
energibesparelser foretaget i deres bolig. F.eks. hvis en husstand dokumenterer en isolerende 
besparelse udløser det en kontant rabat og/eller de fritages for at blive påført opkrævning af beløb 
som skal opkræves, hvis varmeværket ikke når ”sparemålet”. 

 
Det kunne måske fremme forbrugernes lyst til at meddele varmeværket at der er foretaget et eller 
andet energispareaktivitet. 

 
Vi har f.eks her i 2010 fået renoveret vores nordgavl  i vores1½ planshus med en masse ekstra 
isolering og 2 nye vinduer, og det blev udført af et håndværkerfirma, det var  under statens 
forbedringspulje, der er nok flere, som har fået foretaget ekstra isoleringsarbejder eller nye vinduer 
og døre. 

 
Venlig hilsen 
Anni Høj Olsen 
Ndr. Kongemarksvej 11 
4880 Nysted 

  Svar: N.V. er ikke interesseret i at købe energisparepoint, da værket tilbyder  
  gratis servicebesøg.   
  Forbedringer skal ligge inden for samme år. Information er sendt ud sammen med  
  årsopgørelsen. 
9. Valg af bestyrelsesmedlemmer  
  Ib Thøfner – genvalg 
  Bertel Frederiksen – genvalg 
  Hans Erik Pedersen – genvalg 
10. Valg af 2 suppleanter 
  Elsa Kock – genvalg 
  Claus Hermann – genvalg 
11. Valg af revisor 
  Frede Nielsen 
12. Eventuelt 
  Debat: Der blev spurgt til Refas tilbud om levering af overskudsvarme. 
  Svar: Der bliver arbejdet videre med projektet, men Øster Toreby varmeværk  
  skal også tilslutte sig.  
  Debat: Solenergi kunne være en mulighed – men det er for dyrt. 
 
Rudi Madsen takkede for fremmødet. 
Generalforsamlingen blev afsluttet kl. 19.00 
 
 
 
 
___________________ 
Dirigent Preben Høgdal 
 
 
 
___________________ 
Referent Margot Hansen 


